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Írásbeli kérdés

„Miért nem kezdhették egyenlő esélyekkel szeptemberben a diákok az iskolát?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Csillag István gazdasági és közlekedési
miniszter úrhoz!
A kérdésre a választ írásban kérem!

Tisztelet Miniszter Úr!

Az állampolgári jogok országgyűlési biztosa 2004. júniusában jelentést tett közzé „A kompbérletek
árának változásáról - A közlekedés fogyasztói árkiegészítésének alkotmányossági elveiről" címmel .
Az eljárás hivatalból indult, abból az indokból, hogy 2004 . januártól 2300 Ft-ról 7780 Ft-ra
emelkedett a tanuló havi kompbérlet ára a váci réven . A bevezetett új támogatási rendszerben tehát
a korábbi 67,5%-os árkiegészítés idén 2,75%-ra mérséklődött .

Az ombudsmann megállapította, hogy az állam nem tett eleget alkotmányos kötelezettségének,
mivel a hatályos jogszabályok alapján az állampolgárok nem azonos utazási kedvezményekben
részesülnek. Ez az alkotmányban biztosított hátrányos megkülönböztetés tilalmába ütközik és sérti
az egyenlő elbírálás elvét .

Az állam alkotmányos kötelezettsége ezen kívül az esélyegyenlőség biztosítása is, amely alapján
joggal várható el, hogy a földrajzi, közlekedési szempontból hátrányosabb helyzetben élők
fokozottabb támogatásban részesüljenek . A jelenlegi szabályozás ezzel pont ellentétes helyzetet
teremt .

Jelentésében az állampolgári jogok országgyűlési biztosa a fogyasztói árkiegészítésről szóló törvény
módosítására kérte fel a gazdasági és közlekedési, illetve a pénzügyminisztert . Kifejezetten felhívta
az érintett tárcák figyelmét arra is, hogy kellő időben kell a módosítás előkészítését megkezdeni,
hogy a szeptemberi tanévkezdésre a tanulói bérlettámogatások ügye megoldódjon .

Hadházy Sándor és Bánki Erik képviselő társaimmal ezév februárjában törvényjavaslatot
nyújtottunk be az Országgyűlés elé, amely a fogyasztói árkiegészítésről szóló törvény
módosításával az alkotmányos visszásságok kiküszöbölését célozta . Javaslatunkat a költségvetési
bizottság tárgysorozatba sem vette .



Kérdezem tehát a miniszter Urat, miért nem tett eleget az ombusdmanni felszólításnak, és miért
nem történt meg szeptemberig az alkotmányos elveknek megfelelő támogatási rendszer
kidolgozása?

Mivel magyarázható, hogy egy olyan országban, melynek kormánya az esélyegyenlőség elvének
megvalósítását tűzte zászlajára előfordulhat az, hogy, míg egy budapesti agglomerációban élő
tanuló 900%-os támogatást kap HÉV bérletéhez, addig egy révvel közlekedő, helyközi közlekedést
igénybe vevő társának csupán 2,75%-os fogyasztói árkiegészítés jut?

Budapest, 2004 . szeptember 7 .
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